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Elnöki beszámoló 

 

A mandátumom alatt nem igazán tudtam célok mentén tevékenykedni. Ennek több oka is van. Igyekeztem 

elsősorban a szükséges, aktuális dolgokkal foglalkozni és “beletanulni” a pozícióba. Ennek fényében a 

beszámolómat a megtörtént eseményekre alapozom. 

 

Az elnöki feladatok eléggé sokrétűek, különböző készségeket igényelnek. A feladatok közé tartozik egyaránt 

az Elnökség és a Mozgalmi elnökség vezetése; kapcsolattartás más társadalmi szervezetekkel, 

ernyőszervezetekkel; rendezvényszervezés; nyilatkozás újságoknak, rádióban, TV-ben vagy podcastben. Sok 

eseményen van lehetőségem megjelenni, amelyeknél legtöbbször adott az időpont és a helyszín. Gyakran 

nehéz összehangolni ezeket az eseményeket a két iskolámmal, egyéb teendőimmel és egymással. 

 

A márciusi Közgyűlést követő héten felvettem a kapcsolatot Erikkel, hogy osztja meg a tapasztalatait velem. 

Örülök, hogy idén többször tudtunk találkozni szövetségi akciókon. Ilyenkor mindig beszélünk és kikérem a 

véleményét, ha szükségét érzem. 

 

Külső képviselet 

 

Szövetségünket több helyen képviseltem az elmúlt időszakban. A Szlovák Ifjúsági Tanáccsal (RMS) főleg 

Kismedve tartja a kapcsolatot, de én is több alkalommal vettem részt az általuk szervezett eseményeken, pl. 

közgyűlés, workshopok, felmérés. 

 

A Magyar Cserkészszövetségek Fórumánál havi rendszerességgel van telekonferencia és félévente van 

személyes ülés. Az októberi ülésnek mi voltunk a házigazdái Várhosszúréten, ami a Veteményes lelkiségi 

találkozóval egyidejűleg zajlott. 

 

A Magyar Ifjúsági Konferenciánál az elmúlt időszakban 3 esemény valósult meg. Ezek közül a szabadkai 

közgyűlésen és a komáromi stratégiai hétvégén személyesen részt tudtam venni. 

 

A fent említett eseményeken kívül többek között részt vettem a komáromi Imanapokon, Szlovák 

Cserkészszövetség új arculatának bemutatóján, a Szövetség a Közös Célokért tanácsülésén és a Selye János 

Egyetem tanévnyitó ünnepségén. Idén több jubileumot is ünnepeltünk, 30 éve volt a Komáromi Nagygyűlés, 

20 éves a Selye János Egyetem és 75 éves a Csemadok. Ezeken a konferenciákon/ünnepségeken is 

képviseltem az SZMCS-t. 

 

A Magyar Cserkészszövetség a Mathias Corvinus Collegium (MCC) közreműködésével kiadta az Egy jobb 

világért c. könyvet a magyar cserkészet elmúlt 110 évéről. Ennek a könyvnek a felvidéki népszerűsítésében 

is részt vettem. 

 

SZMCS-n belüli tevékenység 

 

Elnökként legfontosabb feladatom a szövetségen belül, hogy vezessem az Elnökséget és a Mozgalmi 

Elnökséget. Az Elnökséggel általában kéthetente ülésezünk, márciustól ez 23 alkalmat jelent. Elnöki 

munkámban Kismedve és Tamara a legfőbb segítőim. 

 

A Mozgalmi Elnökséggel átlagosan másfél havonta ültünk össze, többnyire online. A ME-t eleinte Tamara 

vezette, később “visszavettem” tőle ezt a feladatkört. A ME-en belül a legnagyobb kihívás számomra a 

Cserkészvezetői Konferencia megszervezése jelentette. Ebben nagy segítség volt számunkra Jávorka Orsi és 

vezetői. 
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Ahhoz hogy kellő mértékben átlássam a szövetségünket, több cserkészvezetővel kell tartanom a kapcsolatot. 

A Nagytábor pont kapóra jött, mivel itt több csapatparancsnokkal tudtam beszélni távolságtól függetlenül. 

Tavasszal Dunakilitin részt vettem az öregcserkész találkozón és a családos cserkésztáborban így már jobban 

átlátom az SZMCS múltját is. 

 

Az idei nyár ismét a Nagytáboré volt. A tábor egy részét az őrsömmel töltöttem a D altáborban, másrészt 

meglátogattam a többi altábort is legalább 2-2 alkalommal és vendégül láttak a családos cserkészek is 

Ipolybalogon. Ilyen méretű altáboroknál mindenkinek gondot okozhat az altábor lakóinak megismerése, a 

nevek memorizálása. Esetemben ez többszörösen igaz volt. Néha jobban tudtam, hogy kik vannak/ mi 

történik a többi altáborban mint a sajátomban. 

 

Elnökként alkalmam volt több csapatünnepségen részt venni. Jelen voltam a 74. sz. Palkovich Viktor cscs. és 

a 76. sz. Szenczi Molnár Albert cscs. megalakulásánál. A legtöbb csapatunk 1992-1993 között alakult, így 

mostanában sok csapat ünnepli megalakulásának 30. évfordulóját. Az ilyen alkalmaknak azért is örülök, mert 

látszik, hogy maradandót alkotunk. 

 

Van több tevékenység, amik elvégzéséhez nem volt kapacitásom. Ide értem többek között azt, hogy nem 

tudtam ott lenni a 110 éves rimaszombati csapat könyvbemutatóján, nem tudtam megnézni a füleki Koháry-

kúriát, nem tudtam felvenni a kapcsolatot a munkacsoportjainkkal. 

 

Tervek 

 

A következő 3 évben legfontosabb elnöki teendőknek a következőket tartom: 

- új struktúra kiépítése, – A választott tisztségviselők mellett fontos, hogy megfelelő személyekkel 

töltsük fel a megbízatásokat és a munkacsoportokat. A felmerülő problémákra is meg kell tanulnunk 

reagálni. 

- stratégia megalkotása, 

- szabályzatok aktualizálása. Ezt több fázisban is el tudom képzelni. Először össze kell hangolnunk az 

új Alapszabállyal és az SZMSZ Alapfejezetével. Később jöhet a teljes aktualizálás, amennyiben az 

egyes szabályzatoknál szükséges. 

 

Egyéb 

 

Októberben többedmagammal elvégeztük a MCSSZF Cserkésztisztképző-tanfolyamát. A képzés által 

szerettem volna fejleszteni a vezetői készségeimet és jobban megismerni a többi magyar 

cserkészszövetséget. Ezek a tervek teljesültek. 

 

Az elnöki feladataim mellett a Cserkész Minta törzsben, a 16. sz. Széchenyi István cserkészcsapatban is 

aktívan tevékenykedek, az őrsömet is vezetem (most már van kinevezett SŐV-öm). A felsoroltakról nem 

akartam és nem is fogok lemondani az elnöki teendőim miatt. Néha tapasztalom, hogy amikor vezetőink 

életében változások történnek, eltávolodnak a csapatuktól. Én nem szeretném ezt a példát követni. 

 

Eke Máté cst. 

SZMCS elnök 

 

 


